
2015D11529 Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 31 maart 2015 

Op 29 oktober 2014 ontving de Minister van Wonen en Rijksdienst een 
brief van de algemene commissie voor Wonen en Rijksdienst betreffende 
een verzoek van NV Betonagglomeraten Gubbels inzake vervuiling in 
stapelblokken. Op 9 december 2014 heb ik u om uitstel van de beant-
woording verzocht. 

De NV betongranulaten Gubbels te Maasmechelen (B) uit in haar brief 
zorgen over de gebrekkige regelgeving in Nederland rond de productie en 
verhandeling van stapelblokken van restbeton, gemengd met andere 
materialen. Bestudering van de casus brengt mij tot de conclusie dat de 
huidige wetgeving geen mogelijkheid biedt om de productie of gebruik 
van deze blokken te verbieden. Het Bouwbesluit en het Besluit bodemkwa-
liteit stellen eisen aan de constructieve en milieueigenschappen van 
producten. Europese wetgeving voor het verwerken van elektronisch afval 
(WEEE) kan ook van toepassing zijn. Daarin is de verwerking van glas uit 
beeldschermen in beton een toegestane verwerkingstechniek. Als 
producten aan deze wetgeving voldoen kunnen die producten worden 
gebruikt en verhandeld op verantwoorde wijze. 

In de relevante regelgeving is aan decentrale overheden en de Inspectie 
Leefomgeving en Transport de bevoegdheid toegekend om te toetsen of 
producten in de Bouw en GWW-sector en producten uit elektronisch afval 
voldoen aan de eisen. Het ILT-toezicht richt zich op eisen uit de Europese 
Bouwproductenrichtlijn, de WEEE en het toezicht op erkende producenten 
van bouwstoffen. Het toezicht van het decentrale gezag richt zich op de 
eisen aan het bouwproduct op het moment van gebruik in een bouwwerk 
en op de eisen die aan het bouwwerk zelf worden gesteld via het 
Bouwbesluit en Besluit bodemkwaliteit. 

De zorg van de NV Betonagglomeraten Gubbels is dat het willekeurig 
toepassen van afvalstoffen in deze betonblokken bij toekomstig gebruik 
en recycling kan leiden tot onwenselijke gevolgen voor het milieu. 

De afvalstoffen komen in de sloopfase van het bouwwerk immers weer 
terug in het Bouw en sloopafval, wat de recycling daarvan bemoeilijkt. 
Gestreefd zou moeten worden naar duurzaam hergebruik en hoogwaar-
dige recycling. Hiervoor is evenwel nog het beschikbaar komen van 
nieuwe technieken noodzakelijk. Zodra deze beschikbaar komen en als 
beste beschikbare techniek kunnen worden aangemerkt, kunnen in de 
toekomst aanvullende eisen worden gesteld aan de verwerking van afval 
in producten om te komen tot een hoogwaardiger recycling van afval-
stoffen tot grondstoffen. Maar op dit moment, gezien de huidige stand der 
techniek en de Europese wetgeving op dit gebied, zie ik geen mogelijk-
heden om de bestaande wetgeving aan te scherpen. 

De Staatssecretaris van Infrastructuur en Milieu,
W.J. Mansveld
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